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Underwerp
Voortgang Nije Westermar

De ynformaasje wurdt foar kundskip oanbean oan de ried.

Koarte gearfetting
Informatie met betrekking tot de stand van zaken met betrekking tot de realisatie van:

- Sporthal De Nije Westermar;
- De aanleg van een kunstgrasveld en het verleggen van sportvelden
- De aanleg van het buitenterrein rondom de sporthal, nieuwe infrastructuur en een 

aansluiting op de Elingsloane

Ynlieding
Middels deze memo wordt uw raad geïnformeerd over de stand van zaken met betrekking tot 
de realisatie van de Nije Westermar, de stand van zaken met betrekking tot de bouw en de 
aanleg van het complex en de voorzieningen. Ook worden de afspraken tussen partijen, 
gebruikers en de borging daarvan meegenomen en uiteindelijk ook de invloed van het 
Coronavirus op het gehele proces, de gevolgen daarvan en hoe deze zo goed mogelijk 
vermeden worden. 

Kearnboadskip
Middels deze memo wordt u op de hoogte gebracht van het proces en voortgang realisatie 
Nije Westermar en sportcomplex Koningsland.

Nadat u begin 2019 een positief besluit hebt genomen over de realisatie van sportcomplex 
Koningsland en de bouw van de Nije Westermar is op 5 september 2019 de eerste paal 
geslagen. Binnen een half jaar na uw besluit is het ontwerp uitgewerkt en aanbesteed in 
samenwerking met het Burgerinitiatief en FC Burgum. Dit proces is voortvarend en in goede 
harmonie verlopen. De uitkomsten van een ontwerp zijn altijd het resultaat van 
ontwerpcompromissen tussen gebruikers en technische en financiële kaders. 
 
De omwonenden en toekomstig gebruikers zijn goed en veelvuldig meegenomen in het 
ontwerpproces, met name dankzij de inzet van het burgerinitiatief. Uw raad is bij een aantal 
van deze bijeenkomsten ook uitgenodigd en heeft zelf kennis kunnen nemen van de 
positieve insteek en constructieve aanpak. 
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Sportcomplex Koningsland en Nije Westermar
Sporthal Nije Westermar
Zoals gememoreerd is de start van de bouw begin september 2019 geweest. Vooralsnog 
staat de oplevering van de sporthal gepland in de eerste week van september 2020. Dit komt 
overeen met de contractueel vastgestelde termijn en zorgt ervoor dat de scholen aan het 
begin van hun schooljaar kunnen starten in de Nije Westermar. Zo ook de verenigingen, die 
beginnen aan de nieuwe sportseizoenen. Uitgangspunt is dat dit allemaal kan vanwege het 
Coronavirus en de maatregelen daaromtrent. 

Het Coronavirus heeft met betrekking tot de realisatie tot op heden nog verrassend weinig 
gevolgen gehad. Op zo’n grote bouwplaats is de 1,5 meter afstand relatief eenvoudig te 
realiseren. Men komt en gaat in busjes met ingebouwde personeelsscheidingen en men 
schaft in shifts. Alleen die onderdelen, die volledig uit het buitenland komen, lopen mogelijk 
vertraging op. Tot op heden zijn dat naar alle waarschijnlijkheid alleen de uitschuifbare 
tribunes in de sporthal. Deze komen uit Engeland en de fabriek, die deze levert, heeft een 
periode lang volledig op slot gezeten. Voor het gebruik van de hal heeft dit echter geen 
consequenties. Hoe de Coronamaatregelen zich verder ook gaan ontwikkelen, de 
voorzieningen zijn op tijd gereed.

Velden Koningsland
In de basisopzet, die begin 2019 met u gedeeld is, is opgenomen een nieuw hoofdveld van 
gras, een nieuw bijveld van kunstgras en een verschuiving van een voetbalveld. Gedurende 
het ontwikkelproces zijn de inzichten van FC Burgum hieromtrent gewijzigd. Het hoofdveld 
wordt nu namelijk uitgevoerd in kunstgras. De bestaande grasvelden blijven gehandhaafd, 
wel worden er nieuwe hekwerken, looproutes en (waar nodig) nieuwe ballenvangers 
geplaatst. De voorbereiding en aanleg van dit veld wordt gestart in juni, waarbij de oplevering 
van het veld gepland staat op vrijdag 4 september aanstaande. 

De gemeente is de aanbestedende partij. Uit onderzoek is gebleken dat de aanleg van 
velden en de voordelen met betrekking tot de uitkering van BOSA (BTW 
compensatieregeling voor verenigingen) grotendeels teniet gedaan wordt door de 
verzekeringslast voor het veld, te betalen door de vereniging. Waar de gemeente het veld 
relatief goedkoop kan verzekeren is dat voor een rechtspersoon als een voetbalvereniging, 
met één kunstgrasveld, als opstal, in bezit, een hele forse kostenpost. 
De gemeente geeft dus opdracht voor de aanleg van deze velden, waarbij de gemeente de 
helft van een kunstgrasveld bijdraagt. FC Burgum draagt bij in de aanleg van de overige 
voorzieningen en de andere helft van het kunstgrasveld.

Infrastructuur en parkeren Koningsland
In uw raadsbesluit van begin 2019 is besloten dat er een nieuwe ontsluiting aan de 
Elingsloane gerealiseerd wordt, inclusief parkeren aan de noordzijde van het complex. 
Tevens wordt er een forse uitbreiding van het aantal parkeerplaatsen gerealiseerd, waardoor 
de overlast van het parkeren voor de buurt voor nu en in de toekomst tot een minimum wordt 
beperkt. 

De planning is dat deze werkzaamheden ook voor 1 september worden opgeleverd. Hierbij is 
een uitzondering voor het eerste deel van de toegangsweg en stukje parkeerterrein ivm de 
afstemming van de bouwwerkzaamheden bij het COA. Bij het COA is vertraging opgelopen 
waardoor dit niet voor 1 september 2020 kan worden gerealiseerd. De huidige bouwweg blijft 
gehandhaafd totdat definitieve realisatie mogelijk is. 
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Juridische borging overeenkomsten FC Burgum
Ontwikkelovereenkomst sporthal (FC Burgum) 
Het beleid binnen de gemeente Tytsjerksteradiel is om geen sportkantines in eigendom te 
hebben. Met het vestigen van appartementsrecht wordt geregeld dat de sportkantine 
eigendom wordt van FC Burgum. 
De uitgangspunten en bedragen zijn helder en vastgelegd. 
De concept-koopakte en appartementsrecht voor die delen, die namens FC Burgum 
gerealiseerd worden, zijn klaar. FC Burgum heeft een taxatie uit laten voeren van de 
nieuwbouw i.v.m. met een goede onderbouwing van de koopakte en de te verwerven 
financiering. Omdat de Algemene Leden Vergadering van FC Burgum de ondertekening van 
het bestuur moet bekrachtigen, overeenkomstig de statuten van de vereniging, is hier een 
voorbehoud van kracht. Zodra de Coronamaatregelen grotendeels opgeheven worden, kan 
FC Burgum haar ledenvergadering uitschrijven. 

Ontwikkelovereenkomst velden (FC Burgum) 
De bijdrage van FC Burgum voor een half kunstgrasveld en overige voorzieningen worden 
geborgd middels een separate ontwikkelovereenkomst. Zodra de aanbesteding van het 
kunstgrasveld heeft plaatsgevonden zal deze worden opgesteld en ondertekend.

Exploitatie sportcafé
Op dit moment wordt gewerkt aan de exploitatie opzet van het sportcafé in nauwe 
samenwerking met de sportverenigingen en het burgerinitiatief. Hierin worden ook de kaders, 
gesteld in de motie van de raadsbehandeling op 14 februari 2019, meegenomen. De 
exploitatie wordt onder regie van FC Burgum ingevuld door de binnen- en 
buitensportverenigingen.

Financiën
In het raadsvoorstel van februari 2019 is aangegeven dat van de verzekeringsmaatschappij 
een uitkering inclusief BTW wordt verwacht van afgerond € 3.800.000,-. Nadere uitwerking 
en overleg met de verzekeraar en adviseurs heeft erin geresulteerd dat uiteindelijk gerekend 
mocht worden op een hogere bijdrage. Tegelijkertijd is er onduidelijkheid ontstaan over de 
vraag in hoeverre de bijdrage van de verzekeringsmaatschappij inderdaad inclusief BTW is. 
Dit vanwege gewijzigde regelgeving rondom BTW en SPUK gelden. We zijn hierover nog in 
gesprek met de verzekeringsmaatschappij, waarbij we rekening houden met een nadelig 
effect van ca. € 50.000 ten opzichte van de eerder geraamde bijdrage van de 
verzekeringsmaatschappij van € 3.800.000,- 

Er wordt voortdurend op gestuurd per saldo binnen het totaalkrediet te blijven door aan de 
voorkant beheersmaatregelen te treffen. Daarom is ook in dit geval gekeken of het nadeel 
van de verzekeringsuitkering nog (deels) teniet kan worden gedaan. De volgende 
maatregelen zijn getroffen:

 Versoberen infrastructuur (besparing € 30.000,-);
 Vervallen van het pad langs veld 4 (besparing  ca. € 10.000,-); 
 Versobering openbare verlichting (besparing € 5.000,-) en
 Versoberen overige terreininrichting (besparing € 5.000,-).

Konsekwinsjes
geen
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Kommunikaasje
Er is een uitgebreide vergaderstructuur geïnstalleerd waarbij de inbreng van dorp en 
verenigingen geborgd is middels de stuurgroep Nije Westermar en FC Burgum. Hier wordt 
regelmatig formeel en continu informeel overlegd, zodat een ieder op de hoogte is van de 
exacte stand van zaken met betrekking tot het project. Het burgerinitiatief onderhoudt dan 
ook de contacten met de binnensportverenigingen en omwonenden en praat deze, waar 
nodig, bij. 

Ferfolchtrajekt 
De raad wordt uitgenodigd bij de opening van het complex, ijs en weder dienende. 

Burgum, 10 juni 2020

Het college van burgemeester en wethouders van Tytsjerksteradiel

secretaris    burgemeester

mw. H.M. van Gils                                            dhr. drs. L.J. Gebben


